

ÆLDRE SAGEN DISTRIKT 9

Distriktsledelsesmøde 9. december 2025 i Kulturhuset Elværket

Deltagere: *Iver Juhl, Jens Jacob Krintel, Eva Lefholm, Per T. Christensen, Hugo Strunge Frank, Finn Weidekamp, Lise Høst og Marianne Tinggaard.*

Afbud: *Bente Christensen, Benny Andersen, Kurt Kjær Jensen og Steffen Christiansen.*

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt uden bemærkninger. *Iver* bød velkommen til Hugo, der er genvalgt til landsbestyrelsen, og han oplyste, at distriktet søger ny sekretær, og at Marianne skriver referatet fra dagens møde.

2. Godkendelse af referat fra møde 1. oktober

Godkendt.

3. Kommentarer til halvårsmødet

Et fyldigt referat er udsendt 2. december. *Iver* indledte med kort at fortælle om delegeret-forsamlingen, herunder:

Landsbestyrelsens beretning blev godkendt. Budgetprognosen for 2026 gav anledning til en kontingentforhøjelse på 10 kr./medlem fra 2. halvår. Der er juridisk uenighed om, hvorvidt det er brud på persondataloven ELLER ej at offentliggørelse mailadresser i fx listeværktøjet - landsbestyrelsen finder, at der derfor er behov for en uvildig undersøgelse.

Marianne roste indlægget på halvårsmødet fra Christian Holm om Aktiv Seniorstyrke, og der kommer en forsidehistorie om projektet i Det Sker februar 2026. *Hugo* roste ligeledes Christian Holm. Distriktsledelsen har modtaget en inspirationsliste over emner til kommende årsmøder og halvårsmøder. *Lise* fremhævede, at halvårsmødet havde været præget af den sædvanlige gode stemning.

4. Aktiviteterne

Sundhedsudvalget v/ Jens Jacob Krintel.

På udvalgsrådet 24. oktober drøftede man den nye sundhedsreform og hvorfor, der er behov for ny struktur. Distrikt 9 og 10 skal samarbejde lidt mere for at komme i mål. *Jens Jacob*

uddelte nyt bilag herom og orienterede om centrale pointer og hovedfokus for, hvorfor vi går fra fem til fire regioner og får 17 nye sundhedsråd. Han pegede især på bilagets side 6, 8 og 12. Særligt side 6 om inddelingen af sundhedsråd kræver opmærksomhed fra Ældre Sagen, da tre af "vores" kommuner er placeret i Hovedstaden Nord og ikke i Nordsjælland. Vi skal ligeledes holde øje med de kommende behandlingstilbud. Jens Jacob har mange spørgsmål til materialet og følger udviklingen i flere fora. *Bilag kan rekvireres ved henvendelse til Jens Jacob.*

Hugo fortalte, at Sundhedsudvalget i Region Midt 21.11. havde haft møde med cheflægen på Geriatrik Afdeling på AUH, og hun vil gerne bistå ÆS med uddannelse af PPU-medlemmer.

IT v/ Per T. Christensen.

IT-koordinatorerne har holdt møde i Snorresgade. Epinion har undersøgt ældres digitale udfordringer samt omfanget af digital kriminalitet. Det er oplagt, at vores it-hjælp både skal tilbyde støtte og informere om beskyttelse. Fx oplever 35 pct. af befolkningen at have digitale udfordringer, mere end hver 4. oplever uønskede krav om digitale løsninger, og 10 pct. af ældre 85+ har ikke adgang til digitale enheder. Den digitale kriminelle aktivitet er stigende på de fleste områder. Derfor er der også behov for fokus på stærke kodeord på mindst 15 tegn. Koordinatorerne skal besøge Teknologisk Institut til februar. Og så slog han i øvrigt et slag for at bruge AI ifm. referatskrivning.

Ældrepolitik v/ Finn Weidekamp.

Udvalget er ved at komme godt i gang med opgaven og havde netop holdt et vellykket møde i sekretariatet. Man vil begynde med at undersøge behovet i distriktet, finde ud af hvilke ældrepolitiske temaer, der er interessante, og man vil arbejde med gode cases fra vores distrikt, fx robotstøvsuger-sagen fra Frederikssund. Der holdes temadag 10. februar.

Lise oplyste, at der presses på for et samarbejde mellem distrikt 9 og 10 på området, men hvert distrikt er suverænt, og derfor kan det udmærket være relevant, at distrikt 9 først finder sin egen vej.

Per tilkendegav, at samarbejde er et godt ord, men det vigtigste er, at distriktets lokalafdelinger samarbejder indbyrdes, som det fx er tilfældet med Fredensborg, Hørsholm og Rudersdal på demens-området.

Jens Jacob pegede på, at der kommer flere og flere ældre, og derfor skal der fokuseres på dette frem til folketingsvalget næste år.

Socialhumanitært v/ Eva Lefholm.

Der er ikke noget nyt siden forrige møde, og da budgettet endnu ikke er kendt, er der ikke fastlagt temadage. Der er dog planlagt en temadag i første halvår om demens med temaet "det er aldrig for sent", og dagen vil også rette sig mod motionsområdet. Til efteråret ønsker man sig en dag med et procesteater om at kommunikere med andre, der henvender sig til alle frivillige, som kommer i private hjem.

Iver oplyste efter hukommelsen, at der er 50.000 kr. til hvert udvalg/område.

Økonomi v/ Benny Andersen.

I Bennys fravær kunne *Iver* fortælle, at kassereren ikke havde nogen bemærkninger, da der ikke har været bevægelser siden halvårsmødet, jf. bilag derfra.

Der viste sig efterfølgende en vis usikkerhed om de forskellige led i proceduren med betaling af regninger efter arrangementer, og derfor skal forretningsgangen repeteres. *Iver* følger op.

5. Nyt fra sekretariatet

I 2026 kommer der to nye ad hoc-udvalg, som Frivilligafdelingen bliver involveret i. Det første handler om Sammenhængskraft mellem lokalafdelingerne og sekretariatet med fokus på, at de frivillige ikke føler et os og dem. Det andet drejer sig om Velkomsten af nye frivillige. Der findes materiale i dag, men det skal gøres mere handlingsorienteret, og lokalafdelingerne skal føle ejerskab, så de altid kan optræde som gode repræsentanter for Ældre Sagen som organisation.

Per Jacobi er blevet overtalt til at udsætte sin pensionstilværelse indtil videre, og der ansættes nye medarbejdere på det ældre- og sundhedspolitiske område samt på rejseholdet. Tina Hosbond er nu tilknyttet distrikt 9.

Ældre- og sundhedspolitik bliver opprioriteret, dels pga. efterslæb, dels pga. sundhedsreformen, men det betyder ikke, at alle andre områder/udvalg er mindre vigtige.

Iver havde ros til kursuskataloget.

6. Nyt fra landsledelsen

Fra landsbestyrelsesmødet ultimo november refererede *Hugo* bl.a. følgende:

Fra næste år foretages den første interne revision ifm. halvårsrevisionen. Lokalafdelingerne skal huske at søge Isobros lokalforeningspulje. ÆS' retningslinjer for brug af AI skal følges af lokalafdelingerne, herunder de enkelte frivillige, da det ellers kan medføre store bøder lokalt. Det bliver muligt at få ekstra undervisning i Membersite i hele 1. kvartal 2026.

Per fortalte om tekniske problemer med Membersite for både webmastere m.fl. og medlemmerne, og *Marianne* kunne supplere med store udfordringer for Det Skers lokalredaktører. Begge dele har indtil videre giver langt mere arbejde for de involverede. *Hugo* tager "klagesangene" med til næste møde i landsbestyrelsen.

7. Årsmødet

Mødet er allerede planlagt og booket til tirsdag 7. april 2026 i Snorresgade. *Lise* kontakter distriktsformanden for emne til mødet.

8. Fastlæggelse af møder i 2026

Det viste sig, at der allerede var følgende datoer i kalenderen: Torsdag 19. februar og tirsdag 12. maj. Mødedeltagerne enedes herefter om onsdag 19. august, onsdag 7. oktober og onsdag 11. november (halvårsmøde).

9. Eventuelt

Intet.

Ref: Marianne, 21. december 2025